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Verslag van de bijeenkomst met de Adviesraad Sociaal Domein, gehouden op 21 maart  

2024 in de vergaderruimte Bestuur. 

 

Aanwezig: mevrouw H. Verheijen - Leusink, voorzitter  

de heer T. Hommersom 

de heer G.J. de Kruiff 

mevrouw D. de Bruin-Palland  

de heer H. Grüschke  

de heer G. van den Brink 

mevrouw E. Wagensveld 

mevrouw M. Reinders – beleidsmedewerker Sociaal Domein 

mevrouw M. Koppejan – beleidsmedewerker Sociaal Domein 

mevrouw W. Nolden – beleidsmedewerker Sociaal Domein 

mevrouw J. Timmerman, ambtelijk secretaris 

 

Afwezig:    

 

 

1. Opening en welkom  

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom.  

 

2. Mededelingen / ingekomen post 

- Er zijn gesprekken geweest met 2 kandidaten voor de Adviesraad. Beide kandidaten 

zijn geschikt en zullen de volgende vergadering aanwezig zijn. Indien het van beide 

kanten goed voelt, zullen ze door de Adviesraad worden voorgedragen.  

- De voorzitter geeft aan de volgende vergadering afwezig te zijn. Besloten wordt de 

vergadering op 18 april wel door te laten gaan. Een ander lid zal het voorzitterschap 

die vergadering overnemen.  

- Met het vertrek van de secretaris van de Adviesraad, is er een vacature voor 

secretaris ontstaan. De voorzitter zal één van de nieuwe kandidaten vragen of 

diegene deze rol op zich wil nemen.  

 

3.  Verslag Adviesraad van 15 februari 2024 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

4.  Actiepuntenlijst van 15 februari 2024 

De actiepuntenlijst wordt doorgenomen en vastgesteld.  
 

5.  Termijnkalender 

De termijnkalender wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

6.  Kennismaking Mirjam Reinders – beleidsmedewerker Wmo  

De nieuwe beleidsmedewerker Wmo stelt zich voor aan de Adviesraad Sociaal Domein. Zij 

zal zich o.a. gaan bezighouden met de Valleihopper, vangnetvoorzieningen, GALA, 

mantelzorg en valpreventie.  
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7. Presentatie Jeugdhulp en Hervormingsagenda Jeugd 

De beleidsmedewerker Jeugd houdt een presentatie over het Jeugddomein Scherpenzeel. 

Deze presentatie is in november ook gegeven bij de klankbordgroep Sociaal Domein voor 

de gemeenteraad. Aan de hand van een piramide wordt zichtbaar hoe het jeugddomein in 

elkaar zit. De onderste laag van de piramide omvat alle kinderen in Scherpenzeel, de 

middelste laag zijn sommige kinderen en de bovenste laag omvat kinderen die de meeste 

zorg nodig hebben. Alle kinderen in de onderste laag hebben recht op de algemeen 

toegankelijke voorzieningen zoals: jeugdgezondheidszorg, kunnen terecht bij het CJG, 

kunnen zonder verwijzing aanspraak maken op Maatschappelijk Werk, hebben recht op 

onderwijs, kunnen gebruik maken van kinderopvang en peuterspeelzaal. De middelste groep 

is voor sommige kinderen. Hieronder vallen kinderen die gebruik maken van specialistische 

jeugdhulp. Dat zijn voorzieningen die komen vanuit de Jeugdwet. De kinderen in de punt 

van de piramide maken gebruik van hoog specialistische hulpverlening zoals bijvoorbeeld 

verblijf in een verblijfsplek omdat kinderen niet in een thuissituatie kunnen opgroeien.  

Vraag is wat er gebeurt met de kinderen van de bovenste twee lagen van de piramide zodra 

ze 18 jaar zijn geworden. Het uiteindelijke doel is dat deze kinderen geen hulp meer nodig 

hebben, maar dit is een utopie. De meest kwetsbare kinderen zullen dan ook vaak in de 

Wmo terechtkomen. Veel kinderen van 17/18 jaar zijn zorgmoe, is de ervaring van de 

ervaringsdeskundige. De piramide is erop gericht dat zoveel mogelijk alle kinderen in de 

onderste laag van de piramide terechtkomen. Vanuit de jeugdhulp is men voortdurend 

gezinnen aan het ondersteunen om in deze laag terecht te komen, waarbij het normale leven 

centraal staat. Gezien wordt dat de afgelopen jaren het aantal kinderen dat jeugdhulp nodig 

heeft aanzienlijk is gestegen, dit is een landelijke tendens. De Jeugdwet heeft een aanwas 

gecreëerd in lichte hulpverlening. De hervormingsagenda geeft aan dat veel meer kinderen 

in de basis  -onderste laag van de piramide- moeten worden geholpen. Dus hulp vanuit het 

normale en minder labels. Als idee wordt aangedragen om informatie te halen bij 

jongvolwassenen die ervaring hebben met de jeugdhulp.  

 

Preventiemaatregelen zijn erg belangrijk. De praktijkondersteuner en de huisarts spelen 

hierin een belangrijke rol. Het is dan ook belangrijk dat de gemeente met deze partijen 

contact heeft om goede afspraken te maken. Binnen Scherpenzeel is een goede 

specialistische ondersteuner jeugd. Deze is vorig jaar gestart, waar goede afspraken mee 

zijn gemaakt. Gezien wordt dat er een daling is aan verwijzingen naar de GGZ. De vraag is 

wat scholen hierin kunnen betekenen. Het is lastig om dit bij scholen neer te leggen 

aangezien daar al veel opdrachten liggen, maar blijft wel aandacht hebben. 

 

Ook ouders hebben een belangrijke rol en de vraag is hoe zij kunnen worden ondersteund. 

Maar de vraag is hoe deze ouders kunnen worden bereikt. Dit is erg ingewikkeld. Voor corona 

werd door de gemeente regelmatig een informatieavond georganiseerd. Wellicht is het goed 

dat dit weer wordt opgepakt. Ook via verenigingen, sport en kerken kunnen jongeren 

worden bereikt. Iemand die gevoel heeft voor een kind is vaak belangrijker dan een 

deskundige die hoog is opgeleid. Het is belangrijk dat een kind zich veilig voelt. Vraag is of 

in andere gemeenten successen zijn geboekt om te voorkomen dat de instroom blijft stijgen. 

Ten opzichte van andere regio’s zitten in onze jeugdhulpregio relatief gezien weinig kinderen 

in het puntje van de piramide. De grootste winst valt nog te behalen in het middelste deel 

van de piramide. De gemeente Nijkerk is succesvol in hun PIT-trajecten. Zij bieden veel 

ondersteuning in het voorveld dus veel meer buiten de beschikkingen om.   
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Regionaal wordt gezien dat zij veel minder ambulante ondersteuning hebben. De presentatie 

wordt doorgestuurd naar de leden en een volgende vergadering zal verder worden 

gebrainstormd. 

 

8. Minimaeffectrapportage  

In het kader van het armoede beleid is een onderzoek uitgevoerd naar de minimaregelingen, 

de zogenoemde minimaeffectrapportage. Dit is een onderzoek naar het bereik en de effecten 

van de minimaregelingen van de gemeente Scherpenzeel. Dit onderzoek wordt in 

conceptversie voorgelegd aan de Adviesraad om input en aanvullingen op te halen voordat 

de definitieve versie wordt gedeeld.  De resultaten van dit onderzoek worden gebruikt voor 

de beleidsregels van de Participatiewet en het armoedebeleid.  

 

In het onderzoek is een inschatting gemaakt van de omvang van de doelgroep in 

Scherpenzeel, wat is het gebruik van de gemeentelijke minimaregelingen en wat is het 

(financiële) effect van de regelingen. Ongeveer 137 huishoudens hebben een inkomen op 

bijstandsniveau. Dit is lager dan wat bij andere kleinere gemeenten wordt gezien. Nu maken 

ongeveer 60 huishoudens gebruik van de regelingen. Dit zou betekenen dat wanneer nieuw 

beleid moet worden gemaakt het een verdubbeling zou kunnen vragen van de middelen. 

Wellicht is het goed hierover iets op te nemen in het rapport. Het is lastig om te zeggen 

hoeveel meer huishoudens gebruik gaan maken van de regelingen wanneer meer aandacht 

wordt besteed aan bijv. communicatie van de regelingen.  

 

De gemeente Scherpenzeel heeft een vrij compleet minimabeleid, voor veel verschillende 

doelgroepen is er een regeling beschikbaar. Gevraagd is wat het aantal gebruikers van de 

minimaregelingen is geweest tussen 1 juli 2022 en 1 juli 2023. Het bereik van de diverse 

regelingen is laag. Opvallend is dat de kwijtschelding erg laag is. Ook het bereik van de 

collectieve zorgverzekering is laag. Ditzelfde geldt voor de vergoeding van participatie en de 

zorgkostenregeling. De inkomensgrenzen liggen nagenoeg allemaal op 130 procent Wsm. 

Lang niet alle gemeenten hebben alle regelingen op 130 procent Wsm, dus de gemeente 

Scherpenzeel voert een ruimhartig beleid. 

 

Niet alle regelingen worden door de doelgroep gebruikt. Vraag is hoe dit kan. Tips hiervoor 

zijn o.a. inzetten op communicatie en het vereenvoudigen van de aanvraagprocedure. Vaak 

weten mensen niet dat een regeling bestaat en de regelingen zijn vaak moeilijk te vinden. 

Met name voor mensen die laaggeletterd zijn is het erg moeilijk. Deze mensen hebben 

behoefte aan iemand die ze bij de hand meeneemt en laat zien wat de regelingen zijn. Er 

zijn onafhankelijke cliëntondersteuners die met de mensen mee kunnen gaan naar 

gesprekken met de gemeente. Probleem is dat deze door de doelgroep vaak niet zijn te 

vinden. De doelgroep voor wie de lokale regelingen bedoeld zijn, hebben vaak de interesse 

er niet in of willen er de moeite niet voor doen. Communicatie is het belangrijkste om de 

doelgroep wel te bereiken. Er zal worden ingezet op communicatie niet alleen voor de 

doelgroep zelf, maar ook voor het netwerk om hen heen, zoals netwerkpartners. Het is ook 

goed om verenigingen meer kennis te laten maken met de mogelijkheden. Wellicht goed om 

dit ook kenbaar te maken in een clubblad o.i.d. Ook kerken zouden hierin een rol kunnen 

spelen. Vraag is of het mimimapasje een oplossing zou kunnen zijn. Hieraan zitten voor- en 

nadelen. Bekendheid is van groot belang, maar diverse vindplekken van informatie is ook 

belangrijk. Het manco van het minimabeleid is dat het een inkomenskwestie is.   
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Het zegt niets over hoe mensen op het minimum leven. Voor mensen die uit de bijstand 

komen en gaan werken, is de armoedeval soms erg groot. Er zijn gemeenten die deze 

mensen bij de hand nemen en een uitstroompremie toekennen. De armoedeval ligt 

voornamelijk bij het Rijk en de gemeente heeft hier weinig invloed op. In het document 

wordt hier weinig over genoemd. Vraag is of hier aandacht aan kan worden besteed. 

 

9. Jaarplan  

Nog niet alle opmerkingen die zijn aangedragen zijn verwerkt in het jaarplan. Het jaarplan 

van de gemeente Renkum wordt als verfrissend ervaren en gekeken wordt of we deze opzet 

volgend jaar kunnen doorvoeren. Dit onderwerp wordt doorgeschoven naar de volgende 

vergadering. 

 

10. Rondvraag  

Opgemerkt wordt dat wanneer de Adviesraad om advies wordt gevraagd op een voorstel 

wat naar de gemeenteraad gaat er een schriftelijk advies namens de Adviesraad wordt 

opgesteld.  

 

11.  Sluiting 

De voorzitter dankt iedereen hartelijk voor de aanwezigheid. De volgende vergadering van 

de Adviesraad Sociaal Domein zal zijn op donderdag 18 april 2024 van 10.00 - 12.00 

uur in vergaderruimte Bestuur, Buitenplaats, Stationsweg 389a in Scherpenzeel. 


